
به نام خدا

زبان عمومی

بهنام هادی



جلسه اول 

(English Alphabet)الفبای انگلیسی 

:حرف به شرح زیر تشکیل شده است26الفبای انگلیسی از 

  َ
(Capital Letters)حروف بزرگ -1

A B C D E F G H I G K L M N O P Q R S T U V W X Y Z



Small)کوچکحروف-2 Letters)

a b c d e f g h i j k l m n o p q r s t u v w x y z

دو،«Vowel»صدادار«A-E-I-O-U»حرف5حرف،26اینمیاناز

Half»صدادارنیمه«W-Y»حرف Vowel»،بیحروفبقیهو

.هستند«Consonant»صدا

.شوندمیتلفظمستقلوتنهاییبهکههستندحروفی:صدادارحروف

اینغیردروصدابیبیایدکلمهآغازدرچنانچه:صدادارنیمهحروف

.استصدادارصورت

key-now:صدادارمثال
we-year:صدابیمثال

ینمتلفظصدادار،حروفدخالتبدونکههستندحروفی:صدابیحروف

.استباقیماندهحرفیکوبیستشاملوشوند



(Nouns) اسمها 

اشاره اسم کلمه ای است که برای نامیدن یک شخص یا چیز،مکان و فعا لیتی

مانند. دارد و در کنار فعل رکن اصلی  یک جمله را تشکیل می دهد
English, book, man, football, fox

اما در کل می توان آنها را . را تشکیل می دهنداسمها گسترده ترین کلمات 

اسمهای قابل شمارش و غیر قابل شمارش. در دو دسته طبقه بندی کرد

یند اسمهای قابل شمارش می توانند شمرده شوند و در شکل مفرد یا جمع بیا

مانند        
the boy- the boys                   one fly-two flies

ه کار اسمهای غیرقابل شمارش قابل شمردن نیستند و تنها به صورت مفرد ب

مانند گازها،فلزات، مواد غذایی و غیره.می روند و حالت جمع ندارند
iron-fish-wool-water-iceمانند 



دومجلسه

اسمهای قابل شمارش و غیر قابل شمارشویژگیهای

someبیاینممد و بمما oneیمما a-anقابممل شمممارش مممی تواننممد بممه دنبممال اسمممهای

بیاینمد و یما بمه  ,those, these, many, a fewبمه دنبمال . جمع بسته شوند

..و غیره بیایند two, threeدنبال یک عدد مثلا 

I’vمثال got some bananas.

Those grapes are delicious.

بکمار رونمد a, anاسممهای غیمر قابمل شممارش نممی تواننمد بما حمروف تعریمف 

 much-aممی تواننمد بمه دنبمال . مورد استفاده قرار گیرندsomeبلکه باید با 

littleبمرای شمممردن اسممهای غیرقابمل شممارش واحمدهای قابممل .. بمه کمار رونمد

:شمارش را پیش از آنها می آورند مثالها

I have a little work t do-six pieces f paper



:جمع بستن اسمها در زبان انگلیسی

ستن در زبان انگلیسی اسمها به یک صورت جمع بسته نمی شوند و برای جمع ب

:آنها راههای گوناگونی وجود دارد که به صورت کلی بیان می شود
به آخر آنها جمع بسته می شوند مثلsاکثر اسمها با اضافه کردن حرف -1

cup---- cups                                  boy-------boys        
ختم می شوند برای جمع بستن به ( o,s,x,z,sh,ch)اسم هایی که به حروف -2

اضافه می شود مانند esآخر آنها 

bench-------benches            dress----------dresses    
اضافه می شود مانندesتبدیل و سپس Iبه Yختم می شوند Yکلماتی که به -3

city--------cities                                           
child-----children         ox-----oxenجمع های بی قاعده مانند  -4
مانند: بعضی اسمها با تغییر حرف و یا حروف صدادارشان جمع بسته می شوند-5

man---------men           woman----women       foot-----feet     



:جلسه سوم
Theحرف تعریف معین 

را قبل از theدر زبان انگلیسی اگر بخواهیم اسمی را معرفه کنیم حرف تعریف معین 

نده پیش از اسم بیاید یعنی آن اسم برای گویtheوقتی که حرف تعریف . آن می آوریم

مثل. و شنونده شناخته شده است
the room       ,         the rooms                          

A,ANحروف تعریف نامعین 

نونده هرگاه حروف تعریف نامعین قبل از اسم بیاید نشان می دهد که آن اسم برای ش
a coat,  a class, a book:    شناخته شده نیست مانند

ای اول برای کلماتی که با حرف صدادار شروع می شود و یا کلماتی که حرف بی صد
استفاده می anآنها خوانده نمی شود ولی حرف دوم آنها با صداست از حرف تعریف 

شود مانند    
an hour,    an umbrella, an honest man             



(Subjective Pronouns)ضمایر فاعلی  

ل جای آنها در او.ضمایر فاعلی نهاد جمله هستند و کننده کار را هم نشان می دهند

این ضمایر عبارتند از. جمله است
I, You,  ( He, She, It)              We, You, They

.He is my friend.                 I go to school: مثال

یا جمع، ضمیر باید با مرجع خود مطابقت داشته باشد، یعنی اگر مرجع مفرد: نکته

:المذکر یا مونث و یا خنثی باشد، ضمیر نیز باید به همان شکل بکار رود مث

The students are in the class------They are very noisy.  

.همیشه به صورت بزرگ نوشته می شود( (Iضمیر فاعلی : نکته



   (Objective Pronouns)ضمایر مفعولی 

ه مفعول ب. ضمایر مفعولی نشان می دهند که کار فاعل بر روی آنها انجام شده است

این ضمایر هم پس از افعال متعدی به کار . صورت اسم هم در جمله ظاهر می شود

.می روند و هم پس از حروف اضافه

:این ضمایر عبارتند از

Me, You, (Him, Her, It)    Us, You, Them

She speaks to me:مثال  in French             I know him very 
well                          



جلسه جهارم

 (Possessive Pronouns)ضمایر ملکی 

ر ضمیر ملکی کلمه ای است که علاوه بر ضمیر بودن، مالکیت را هم می رساند و د

 .اسم  مربوط به آن می نشیندو حقیقت به جای صفت ملکی 

:این ضمایر عبارتند از

Mine, Yours, (His, hers, Its), Ours, Yours, Theirs              
:  مثال

This key is mine, that’s not his                  
.ضمایر ملکی همیشه تنها بکار می روند و پس از انها اسم بکار نمی رود: نکته

از اگر پیش. می توانند هم صفت ملکی باشند و هم ضمیر ملکیHisو Itsفقط : نکته
.ی شونداسم بیایند صفت ملکی هستند و اگر تنها بکار روند ضمیر ملکی محسوب م

.می توان از ضمیر ملکی استفاده کردofبعد از حرف اضافه : نکته



(Possessive Adjective)صفات ملکی 

.نندصفات ملکی کلماتی هستند که پیش از اسم می آیند و مالکیت را بیان می ک

:  صفات ملکی در زبان انگلیسی عبارتند از

My, Your,(His, Her, Its), Our, Your, Their 

           This is my hat                     That is his car: مثال



:  مصدر

اسمی است که بر وقوع کار، داشتن حالت، یا روی دادن امری، بدون زمان و

بان علامت مصدر در ز. تمام فعلها از مصدر گرفته می شوند. شخص دلالت کند

است مثل شستن، رفتن، بریدن( دن)یا ( تن)فارسی 

:  است که قبل از فعل می آیدtoاما علامت مصدر در زبان انگلیسی حرف اضافه 

مثال

to go, to speak



جلسه پنجم

التی عبارت از شکلی است که فعلی به خود میگیرد تا زمان وقوع عمل یا ح:زمان

.      را بیان نماید

:  در زبان انگلیسی هر فعل دارای چهار زمان اصلی  به شرح زیر می باشد

The present tenseزمان حال              -1

The past tenseزمان گذشته           -2

The future tenseزمان آینده            -3

The future in the past tenseزمان آینده در گذشته                        -4



:هر یک از زمانهای اصلی نیز دارای چهار زمان فرعی می باشند 

Simpleساده                     -1

Continuousاستمراری             -2

Perfectکامل                   -3

Perfect continuousکامل استمراری              -4

ولی  باید دانست که زمانهای کامل . زمان می باشد16بنابراین هر فعل دارای 

.ی شوندآینده و آینده در گذشته در زبان انگلیسی به ندرت استفاده ماستمراری، 



simple present tenseزمان حال ساده                     

را از آن toبرای ساختن زمان حال ساده باید مصدر فعل را گرفته و 

مثال. برداریم و آن را بعد ازفاعل صرف کنیم

I learn- you learn- He, She, It learns, We learn, You learn, 
They learn                                  

بطوریکه ملاحظه  می شود سوم شخص مفرد زمان حال ساده همیشه 
(S )پس می نویسیم            . میگیردHe learns



موارد استعمال زمان حال ساده

:برای بیان حقایق مسلم مانند-1

.A week has seven daysهفته هفت روز دارد                         

:برای بیان اعمال و صفاتی که بر حسب عادت انجام می گیرند مانند-2

He goes to scool at 8 o’clock
.به مدرسه می رود8او ساعت 

:برای بیان شرح قدرت و توانایی های مسلم مانند-3

.She speaks three languagesاو به سه زبان صحبت می کند       

:برای بیان اعمالی که در آینده نزدیک انجام می پذیرد مانند-4

.He leaves tomorrowاو فردا رهسپار می شود            



طرز سوالی کردن افعال در زمان حال ساده

البته برای. استفاده کنیمto doبرای سوالی کردن افعال در زمان حال ساده باید از فعل کمکی  

:مورد استفاده قرار میگیرد مثال doesسوم شخص مفرد فعل کمکی 

Do I learn?
Does she learn?

:منفی کردن افعال در زمان حال ساده

:استفاده می کنیم مثالnotو قید doesو  doبرای منفی کردن از فعل کمکی 

You do not learn.                                                                                          
She does not learn.                                                                                      



با سپاس از صبر و 

حوصله شما عزیزان


